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Protokół Nr 19/16 
z posiedzenia Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytego w dniu 16 maja 2016 r. 

 
Komisja obradowała w sali posiedzeń Urzędu Miasta od godz. 16:00 do godz. 17:15 
 
Na statutową liczbę 5 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 5 członków komisji 
(obecność członków komisji wg listy obecności). 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1) Wojciech Jagiełło – Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle, 
2) Iwona Szewda – kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i 

Zdrowia,  
3) Danuta Ceglarek –dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
4) Agata Morkis – z-ca dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
5) Joanna Hariasz – Skarbnik Miasta, 
6) Stanisław Węgrzyn – Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych, 
7) Krzysztof Mirecki– radca prawny Urzędu Miasta, 
 
Przyjęcie porządku obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

I część komisji godz. 14.00 odbędzie się w Domu dla Osób Bezdomnych  
i Najuboższych MONAR-MARKOT ul. Dąbrowszczaków 11 w Kędzierzynie-Koźlu.   
II część komisji godz. 16.00 odbędzie się w sali obrad Urzędu Miasta (pok. 229)  
ul. Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźlu. 

3. Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2015 rok  
w zakresie opieki zdrowotnej i pomocy społecznej. 

4. Analiza problemu bezrobocia. 
5. Wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Kędzierzyn-

Koźle na lata 2011-2015. 
6. Analiza problemu bezdomności w Gminie Kędzierzyn-Koźle. 
7. Wychodzenie z ubóstwa rodzin – w oparciu o analizę dotychczasowych programów, 

dane statystyczne. Ocena skuteczności. 
8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
9. Zakończenie obrad. 

 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że do proponowanego porządku 
obrad wpłynęły materiały dodatkowe, które zaproponowała wprowadzić do porządku obrad tj. 

� Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie  Programu Ochrony 
Zdrowia na lata 2014-2016. 

� Do wiadomości: Lista wnioskodawców do wynajęcia lokalu na czas nieoznaczony 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poddała pod głosowanie uzupełnienie porządku 
obrad o ww. materiały. 
 
Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny jednogłośnie (5 głosów ,,za”), przyjęła 
uzupełniony porządek obrad do realizacji.  
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Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 
 3. I część komisji godz. 14.00 odbędzie się w Domu dla Osób Bezdomnych  

i Najuboższych MONAR-MARKOT ul. Dąbrowszczaków 11 w Kędzierzynie-Koźlu.   
II część komisji godz. 16.00 odbędzie się w sali obrad Urzędu Miasta (pok. 229)  
ul. Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźlu. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie  Programu Ochrony 
Zdrowia na lata 2014-2016. 

5. Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2015 rok  
w zakresie opieki zdrowotnej i pomocy społecznej. 

6. Analiza problemu bezrobocia. 
7. Wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Kędzierzyn-

Koźle na lata 2011-2015. 
8. Analiza problemu bezdomności w Gminie Kędzierzyn-Koźle. 
9. Wychodzenie z ubóstwa rodzin – w oparciu o analizę dotychczasowych programów, 

dane statystyczne. Ocena skuteczności. 
10. Do wiadomości: Lista wnioskodawców do wynajęcia lokalu na czas nieoznaczony 
11. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
12. Zakończenie obrad. 

 
Ad 3. 
Pierwsza część komisji o godz. 14.00 odbyła się w Domu dla Osób Bezdomnych i 
Najuboższych MONAR-MARKOT  ul. Dąbrowszczaków 11 w Kędzierzynie-Koźlu.   

Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka poinformowała, że pierwsza część komisji odbyła 
się od wizji Domu dla Osób Bezdomnych i Najuboższych MONAR-MARKOT  
ul. Dąbrowszczaków 11 w Kędzierzynie-Koźlu, komisję oprowadzał Kierownik Jacek 
Kalczyński, pokazał pokoje, kuchnię, szczegółowo wyjaśniał procedury przyjmowania osób. 
W wizji uczestniczyli również Dyrektor MZBK Stanisław Węgrzyn, Dyrektor MOPS Danuta 
Ceglarek, z-ca dyrektor MOPS Agata Morkis, oraz pracownik MOPS ds. osób bezdomnych 
Joanna Kwaśnicka. Radni pozyskali szereg ważnych informacji dotyczących .    

Ad 4. 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie  Programu Ochrony 
Zdrowia na lata 2014-2016. (materiał stanowi załącznik do nin. protokołu). 

Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka otworzyła dyskusję w tym temacie. 

Radna Ewa Odulińska poinformowała, że wróciła myślami do poprzedniego roku kiedy 
komisja ZSSiR była przeciwna tej uchwale, obecnie chciała podziękować za wprowadzenie 
tej uchwały kierowniczce PMS i prezydentowi Wojciechowi Jagielle, gdyż jest to ważny 
program. 

Radna Grażyna Radka at vocem do pani Odulińskiej stwierdziła, że komisja nigdy nie była 
przeciwna temu programowi.  

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poddała pod głosowanie projekt uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie  Programu Ochrony Zdrowia na lata 2014-2016. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.  
(,,za” były p. Dorota Mrówka, p. Sylwia Artuna, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska, 
 p. Grażyna Radka, głosów ,,przeciw” i ,,wstrzymujących się” nie było) 
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Ad 5. 
Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2015 rok  
w zakresie opieki zdrowotnej i pomocy społecznej. (materiał stanowi załącznik do nin. 
protokołu). 

Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
Członkowie Komisji nie zgłosili pytań i nie podejmowali dyskusji w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec powyższego przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka poddała pod głosowanie 
sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2015 rok w zakresie opieki zdrowotnej i pomocy 
społecznej. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała sprawozdanie z wykonania 
budżetu miasta za 2015 rok w zakresie opieki zdrowotnej i pomocy społecznej. 
(,,za” były p. Dorota Mrówka, p. Sylwia Artuna, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska, 
 p. Grażyna Radka, głosów ,,przeciw” i ,,wstrzymujących się” nie było) 
 
Ad 6. 
Analiza problemu bezrobocia. (materiał stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka poinformowała, że na komisję została zaproszona 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy, lecz w dniu dzisiejszym zadzwoniła i przeprosiła, 
ponieważ ze względu na chorobę nie może być obecna. Poinformowała, że udzieli 
odpowiedzi na wszystkie pytania w innym terminie. Radni otrzymali również materiał 
pisemny przygotowany przez Powiatowy Urząd Pracy, temat wynika z planu pracy komisji. 
Przewodnicząca komisji zapytała czy radni mają pytania w tym temacie. 
Radni stwierdzili, że dokładnie przeczytali szczegółową informację pisemną i nie zgłaszają  
żadnych pytań. 
 
Wobec powyższego Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że komisja 
Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny zapoznała się i przyj ęła analizę problemu 
bezrobocia oraz nie zgłasza pytań w tym temacie. Przewodnicząca komisji uważa, że 
temat został przeanalizowany i nie będzie konieczne zapraszanie Dyrektor PUP na 
kolejne posiedzenie komisji.  
 
Ad 7. 
Wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Kędzierzyn-Koźle na 
lata 2011-2015. (materiał stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 

Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka poinformowała, że komisja otrzymała materiały w 
formie pisemnej i poprosiła o zadawanie pytań. Radni stwierdzili, że dokładnie przeczytali 
szczegółową informację pisemną i nie zgłaszają  żadnych pytań w tym temacie.  

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poddała pod głosowanie wieloletni program 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Kędzierzyn-Koźle na lata 2011-2015. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała wieloletni program 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Kędzierzyn-Koźle na lata 2011-2015. 
(,,za” były p. Dorota Mrówka, p. Sylwia Artuna, p. Ewa Odulińska, p. Beata Łobodzińska, 
 p. Grażyna Radka, głosów ,,przeciw” i ,,wstrzymujących się” nie było) 
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Ad 8. 
Analiza problemu bezdomności w Gminie Kędzierzyn-Koźle. (materiał pisemny stanowi 
załącznik do nin. protokołu). 

Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
Radna Sylwia Artuna zapytała czy w 2015 r.  było 124 osób bezdomnych.  

Radna Grażyna Radka zapytała co z osobami którzy trafiają do Domu dla Osób Bezdomnych 
i Najuboższych MONAR-MARKOT w godzinach nocnych kiedy nie ma pana dyrektora i nie 
ma możliwości przyjęć oraz pod wpływem alkoholu ale kontaktowych ale nie upojonych do 
granic możliwości?  

Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka wyjaśniła, że pytała się o to dyrektora który 
wyjaśnił, że w takiej sytuacji osoby pod wpływem alkoholu są przyjmowane i zakwaterowane 
do odpowiedniego pomieszczenia, ale jeżeli osoba jest upojona to przejmuje te osobę Policja.  

Radna Grażyna Radka wyjaśniła, że z doświadczenia wie, że Policja niezbyt chętnie przyjmuj 
osoby do wytrzeźwienia, przeważnie wzywają jednostkę ratownictwa medycznego. Nie 
wygląda to tak różowo.  

Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka wyjaśniła, że Dyrektor Domu podkreślił, że 
wszystkie instytucje boją się brać odpowiedzialność za osoby pod wpływem alkoholu, 
ponieważ gdyby się coś stało, kto będzie pociągnięty do odpowiedzialności za zdarzenie.  

Radna Grażyna Radka wyjaśniła, że taką sama doktryną kieruje się Policja. I ostatecznie 
osoby pijane trafiają do szpitala.  

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że Komisja Zdrowia, Spraw 
Socjalnych i Rodziny zapoznała się i przyj ęła ww. informację. 

Ad 9. 
 
Wychodzenie z ubóstwa rodzin – w oparciu o analizę dotychczasowych programów, dane 
statystyczne. Ocena skuteczności. (materiał stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka poinformowała, że komisja otrzymała materiały w 
formie pisemnej i poprosiła o zadawanie pytań. Radni dokładnie przeczytali szczegółową 
informację pisemną i nie zgłaszali  żadnych pytań w tym temacie.  
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że Komisja Zdrowia, Spraw 
Socjalnych i Rodziny zapoznała się i przyj ęła ww. informację. 

Ad 10. 
 
Do wiadomości komisji ,,Lista wnioskodawców do wynajęcia lokalu na czas nieoznaczony”. 
(materiał stanowi załącznik do nin. protokołu). 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka zapytała że lista wnioskodawców się zmniejszyła, 
zapytała czy osoby dostały mieszkania czy zmienia się ich status. 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wojciech Jagiełło – Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle wyjaśnił, że kolejka się 
zmniejsza, ponieważ przekazujemy mieszkania i nasza uchwała jest taka, że mogą się zapisać 
osoby którzy mają 6 m na osobę, a takich rodzin jest mało. Ale dzięki temu przekazujemy te 
mieszania osobom które ich najbardziej potrzebują. Również wiele osób nie podejmuje się 
zorganizowania przestrzeni życiowej na własną rękę, ponieważ wychodzą z założenia, że po 
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to jest gmina aby mieszkanie przekazać. Wolą korzystać z pomocy społecznej niż podjąć 
pracę.  

Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka uważa, że chodzi o wysokość oferowanych 
wynagrodzeń.  

Radna Sylwia Artuna uważa, że społeczeństwo jest coraz bardziej roszczeniowe. Dobrze, że 
uchwała jest taka mocno obwarowana. 

Wojciech Jagiełło – Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle wyjaśnił, że tworzony jest 
nowy projekt uchwały w tym temacie, mocno obwarowany, z wieloma nowymi pomysłami. 
Powinny zostać stworzone lokale o niskim standardzie, żeby nie było wygód i nie było co 
zniszczyć, aby ludzie próbowali sami zmienić swoje życie.  

Radna Ewa Odulińska uważa, że osoby nie dbają i nie szanują mieszkań gminnych. Lepiej 
znają swoje prawa, przepisy gminne oraz osoby są bardzo roszczeniowe. Bloki w Blachowni 
też były piękne na początku a teraz są zdewastowane.  

Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka uważa, że osoby zadłużone powinny zostać 
przekwaterowane do Monaru-Markotu. Zapewnia się schronienie, gmina płaci ale nie ma 
komfortu mieszkania.  

Kierownik Iwona Szweda wyjaśniła, gmina może realizować wyroki o eksmisję bez 
uprawnienia do lokalu socjalnego, tak robi MZBK i przenosi osoby na Dębową. Kiedy jest 
wyrok o eksmisje do lokalu socjalnego to nie możemy zaproponować Monaru-Markotu. 

Komisja przyj ęła do wiadomości listę wnioskodawców do wynajęcia lokalu na czas 
nieoznaczony. 

Ad 11. 
 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
Przewodnicząca Komisji Dorota Mrówka zapytała czy ruszyły wypłaty Programu 500+. 

Tak, wyjaśniła Danuta Ceglarek – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Kędzierzynie-Koźlu. 
Zaprosiła członków komisji na konferencję metodyczną w środę o 10.00 do MOK ,,Chemik”.  
Poinformowała, że w szkołach propagowana jest akcja ,,Czysty aniołek” gdzie będzie 
zbierane są środki czystości.  
 
Radna Grażyna Radka zgłosiła wniosek ustny: 
,,prosi o remont klatki schodowej, schodów na ul. Portowej 9 oraz terenu obok budynku, 
ponieważ pracownicy  służby zdrowia często odwiedzają mieszkająca tam osobę przewlekle 
chorą i mają trudności w poruszaniu się po klatce schodowej. Schody są uszkodzone, 
dziurawe i pracownicy służby zdrowi muszą uważać na każdy krok, aby nogą nie wpaść w 
dziurę, również dojazd i parkowanie przed posesją jest utrudnione, ponieważ teren wokół 
posesji jest niezagospodarowany ”. 
Komisja przyj ęła wniosek przez aklamację. 
 

Kolejny termin komisji został ustalony  na dzień 20.06.2016 r. o godz. 16.00 
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Ad 12.  
Zakończenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad, przewodnicząca komisji – 
Dorota Mrówka podziękowała za aktywne uczestnictwo i o godz. 17.15 zamknęła  
posiedzenie komisji. 

        Przewodnicząca 
Komisji Zdrowia, Spraw 

Socjalnych i Rodziny 
             Dorota Mrówka 

 
 

Spisała A. Dworaczek 


